

Title (en)
Fastening device for facing panels.

Title (de)
Vorrichtung zur Befestigung einer Fassadenplatte.

Title (fr)
Dispositif de fixation pour éléments de façade.

Publication
EP 0060542 A1 19820922 (DE)

Application
EP 82102060 A 19820313

Priority
DE 3110606 A 19810318

Abstract (en)
To improve the fastening of facing, building or decorative panels to a furring and for simple and rapid mounting, dismounting and, if necessary, remounting of such panels, the latter are provided with a device (8, 16). The device can be fixed to a horizontal bar (12, 21) of the furring (7) by means of at least one hook-shaped end (11, 18) and is designed so as to be able to engage with at least one end (9, 17) in at least one core hole (2) or at least one undercut groove of the preferably extruded facing panel (1). <IMAGE>

Abstract (de)
Zur Verbesserung der Befestigung von Fassaden-, Bau- oder Dekorationsplatten an einer Unterkonstruktion sowie zur einfachen und schnellen Montage, Demontage und gegebenenfalls Remontage solcher Platten sind diese mit einer Vorrichtung (8, 16) versehen. Die Vorrichtung ist mittels wenigstens eines hakenförmigen Endes (11, 18) an einer horizontalen Sprosse (12, 21) der Unterkonstruktion (7) festlegbar und mit wenigstens einem Ende (9, 17) in wenigstens ein Kernloch (2) oder wenigstens eine hinterschnittene Nut der vorzugsweise stranggepressten Fassadenplatte (1) eingreifbar ausgebildet.

IPC 1-7
E04F 13/14

IPC 8 full level
E04F 13/08 (2006.01)

CPC (source: EP)
E04F 13/0812 (2013.01); **E04F 13/0819** (2013.01)

Citation (search report)
• [X] FR 2362253 A1 19780317 - LEITL WERKE BAUHETTE [AT]
• [X] DE 2736807 A1 19790222 - PAG PRESSWERK AG
• [X] FR 1048750 A 19531223
• [A] DE 8014438 U1 19801016
• [A] DE 8014012 U1 19810226
• [A] FR 969043 A 19501212
• [A] FR 1180696 A 19590608
• [XP] DE 8107947 U1 19810924

Cited by
US6722090B2; CN109797930A; EP1426521A3; FR2891853A1; EP1775399A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0060542 A1 19820922; DE 3110606 A1 19820930; DE 3110606 C2 19910829

DOCDB simple family (application)
EP 82102060 A 19820313; DE 3110606 A 19810318